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Forslag til Inatsisartutlov om ændring af landstingslov om indførselsafgifter 

(Ophævelse af afgift på svinekød og hornkvæg og konsekvensændringer som følge af ændringer i 

landstingslov om ind- og udførsel af varer) 

(Naalakkersuisoq for Finanser og Skatter) 

 

Nu er tidspunktet til at afskaffe indførselsafgifter til import af kød, fordi vi som minimum skal gøre 

noget ved den stigende inflation og den umiddelbare ikke-stigende købekraft. 

Vi har en forhåbning om at afskaffelsen af indførselsafgifterne kan føre til lavere priser i butikkerne. 

For vi har jo set på de urimelige priser på frysekød i de steder hvor der ikke findes kød som kølevare. 

Hvorimod, os der er i bosteder med Brugsen kan købe 3 kødbakke på tilbud. 

Derfor er det vigtigt, med denne lovændring, at departementet arbejder med at sænke priserne på kød 

og andre varer i Pilersuisoq, således sænkningerne kan føles af forbrugerne. 

Hensigten med sænkning af afgifter er jo nok at forbrugerne skal have flere penge mellem hænderne, 

og dette skal vi altid sørge for at arbejde for. 

Jeg vil dog erindre, at Neqi A/S bad om en særbehandling hvor de ikke skal betale indførselsafgifter 

på hele lammekød mens jeg var Naalakkersuisoq. Dette fordi nuværende antal lam der slagtes ikke 

er nok til at dække den fortsatte drift af slagteriet året rundt. 

Atassut har ikke noget imod afskaffelsen af disse indførselsafgifter, men undrer sig over hvorfor man 

også ikke vil afskaffe afgifter på kød fra lam og får. 

Men som sagt støtter vi hensigten, og vil betragte denne forslag som et første skridt i arbejdet, samt 

håber på et samarbejde omkring sænkning af endnu flere priser. 

 

Med disse bemærkninger fra Atassut, godkender vi forslaget som den er forelagt. 


